



Tag des Cowboys in den USA US National Day of the Cowboy

Klaus Kietzmann

EAASDC Honorary Lifetime Member

The **fourth Saturday in July** is celebrated in the USA every year as the National Day of the **Cowboy**. *The American National Day of the Cowboy Organization* (NDOC) initiated this special day in 2005 in memory of the cowboys and their importance for the history and culture of the USA.

What is the background of the National Day of the Cowboy? Despite the name, it is not just the historic cattle drover and the heritage of the pioneers that is celebrated but also the complete US American Western culture. In detail the active cowboys and cowgirls, the rodeo riders, the historians, the authors, the filmmakers, the musicians and the **dancers** are honoured for their contribution towards the historic heritage of the United States.

Therefore, in the whole of the USA, events are offered in order that the cowboy culture should awake to new life, with the main events traditionally in the states of Kansas and Oklahoma.

Clubs with cowboys in the name could show in an SCN that cowboys dance in a proper manner.

Heinz Kaikl provided in his article "Do we

Am vierten Samstag im Juli wird in den USA jedes Jahr der sogenannte Tag des **Cowboys** gefeiert. Initiiert wurde der Tag des Cowboys im Jahr 2005 von der amerikanischen *National Day of the Cowboy Organization* (NDOC), die seit dem 7. Dezember 2005 den Status eines gemeinnützigen Vereins trägt und sich auf die Fahnen geschrieben hat, an die Cowboys und ihre Bedeutung für die Geschichte und Kultur der USA zu erinnern.

Was wird am National Day of the Cowboy gefeiert? Entgegen dem Namen dieses „Feiertages“ werden am National Day of the Cowboy nicht nur die historischen Viehhirten und das Erbe der Pioniere gefeiert, sondern eigentlich die gesamte US-amerikanische Western-Kultur und ihrer Teilnehmer. Im Detail sollen mit diesem Ehrentag auch die aktiven Cowboys und Cowgirls, die Western- und Rodeo-Reiter, Historiker, Schriftsteller, Filmemacher, Musiker, **Tänzer** usw. und ihre Verdienste um das kulturhistorische Erbe der Vereinigten Staaten gefeiert werden.

Dazu stehen landesweit Veranstaltungen auf dem Programm, mit denen die „Cowboy Culture“ zu neuem Leben erweckt werden

